


المحاضرة الأولى :
مقدمة : الجزء الأولى - أصول اللغة ( أو الاصل في اللغة ). Chapter  1  -  The Origins of Language
I. Introduction 1. مقدمة
II. The Divine Source2. المصدر الالهي .
III. The Natural Sound Source3. المصدر الطبيعي للصوت.
IV. The Social Interaction Source4. مصدر التفاعل الاجتماعي .
V.  The Physical Adaptation Source5.  مصدر التكيف الفيزيائي( مصدر التركيب الجسماني ) .
VI. The Tool-Making Source6. مصدر الصناعة ( اداة الصناعة )
VII. The Genetic Source7. المصدر الوراثي.
VIII. Sample Questions  8. الاسئلة
( بعض الترجمة قد تكون غير صحيحة او في غير محلها عليكم مراجعة ( قاموس انجليزي / انجليزي ) اكاديمي) .

النقطة الاولى: مقدمة ( أصول اللغة ) . Introduction :The Origins of language

· The Origins of language: الاصول في اللغة

A. Darwin’s vision [ Early humans developed musical ability before language and were using it to charm each other ]
أ / افتراضية داروين ( او رؤية داروين ) : في وقت مبكر طور البشر القدر الموسيقية قبل اللغة و استخدموها في فتنة ( أو جذب ) بعضهم البعض .
B. No one is sure or knows exactly how language originated because of the absence of direct physical evidence or artifacts related to our ancestors .
ب / لا احد متاكد او يعلم بالضبط كيف نشأت اللغة والسبب عدم وجود دليل مادي مباشر او اعمال فنية ( أو آثار)  متعلقة باجدادنا او اصولنا .
C. The ability to produce sound and simple vocal patterns ( a hum, Shsh, grunt,…. ) by humans and vertebrates , fish and other mammals, appears to be in an ancient part of the brain. This ability is not considered as human language.
ج / القدرة على انتاج اصوات وانماط صوتية بسيطة ( وصاخبة ) مثل ( الهمهمة والهشهش و نخر وغيرها ) من قبل الانسان ( البشر ) والفقاريات و السمك و الحيوانات الاخرى .واتضح انه في الدماغ القديم . هذه القدرة لاتعتبر لغة البشر ( او الانسان ) .
D. Some type of spoken language is believed to develop between 100,000 and 50,000 years ago
د / يعتقد بعض اللغات المنطوقة ( او المتكلمة ) تطورت بين 100.000 و 50.00 ( خمسين الف و مئة الف ) سنة ماضية .
E. Written language is believed to develop 50,000 years ago.
هـ / يعتقد ان اللغة الكتابية تطورت قبل50.000 سنة ( خمسين الف ) سنة ماضية .
F. The different between  language & a language.
- Language refers to human languages in  general
- A language refers to a specific language
و / الاختلاف بين لغة و لغة .
1 - اللغة تعود للغة البشر بشكل عام ( أو في العموم )
2 -  للغة تعود الى لغة محددة
*ملاحظة * ( طبعا النقطة الأخيرة الي هي ( F ) راجع المحاضرة الصوتية / الى الان ماستمعت لها ولكن اعتقد أنها يقصد بين لغة البشر الان واللغة الي قبلها ) - لان الملاحظ كتب A language  و Language  لو نرجع لغوياً .. نلاحظ أن ( A )  لا تضاف للكلمة ( Language ) لانها معروفة ( ولكن هو اضاف للكلمة ( A language  ) يدل على انها اللغة الي كانت تستخدم قبل اللغة التي نستخدمها ) لانه عرفها من قبل انها مجهول .. بالنقاط السابقة . *اذا فيه خطا في شرحي او تلاحظون انه غير صحيح راجعو المحاضرة الصوتية *.

النقطة الثاني:المصدر الالهي . II. The Divine Source
· In most religions, there appears to be a divine source who provides humans with language.
يبدون أن المصدر الالهي في أغلب الاديان ( أو معظمها ) هو الذي يوفر البشر مع اللغة .
· The basic hypothesis [ If human infants were allowed to grow up without hearing any language, they would spontaneously begin using the original god-given language]
الفرضية الاساسية ( اذا سمح للبشر ( ترجمتها الرضيع من البشر ) ان يكبرو بدون أن يسمعو أي لغة ,فأنهم سيبدون عفوياً باستخدام اللغة الاصلية التي وهبها الله لهم .
· 2,500 years ago, Psamtik ( an Egyptian Pharoh ) concluded that Phrygian must be the original language. His experiment [ Two newborn babies were isolated for two years  except the company of goats and mute shepherd . They  uttered Phrygian word “ bekos” which means “ bread’ ]
قبل 2500 سنة , بسامتيك ( اسم شخص) ( وهو فرعون مصري ) استخلص (Phrygian الموناتتين ( لغة ناس معيين ) يجيب  ان تكون هي اللغة الاصلية ( استخلص ان لغة الموناتتين هي اللغة الاصلية ) .وقام بتجربة (  اثنان من الاطفال او حديثي الولادة تم عزلهم لمدة سنتين باستثناء ان معهم ماعز و الراعي  لايتحدث ( أي  اخرس) و مع ذلك لفظ الاطفال كلمة  bekos والتي تعني خبز ( كلمة باللغة الموناتتين = bekos ) وتعني خبز ..
· Phrygian = An older language spoken in part of modern Turkey
الموناتتين = هي لغة قديمة وتتحدث سابقاً في جزء من تركيا الحديثة (  بالعامي هذه اللغة كانت تستخدم في منطقة في تركيا التي نعرفها اليوم )
· The commentators said that the two children  must have heard what  the goats were saying.
وقال المعلقون ان هذان الطفلان يجب ان يكون سمعو ماذا تقول الماعز .
· A similar experiment carried out by King James; the 4th of Scotland, and concluded  that the children began speaking “ Hebrew”, the language of the Garden of Eden.
وقد تم عمل تجربة مماثلة ( للطفلين الي تفعلها الفرعون ) في عصر الملك جيمس الرابع لأسكتنلدا , واستخرج ( او استخلص من التجربه ) ان الاطفال الذين تم عمل التجربه عليهم انهم بداؤ بالتحدث باللغة العبرية = (Hebrew ( لغة عدن ( او  لغة حديقة عدن )
· Conclusion: If young children were living without access to human language , they’d grow with no language at all. Also if human language did emanate from a divine source, we have no way of reconstructing that original language.
الخاتمة : اذا ان الاطفال الصغار يعيشون بدون وصول لغة البشر إليهم . يكبرون بدون أي لغة على الاطلاق . ايضا لو ان لغة البشر لم تأتي من مصدر إلهي . عندها اذا لا طريقة لنا لاعادة بناء  هذه اللغة الاصلية .
( بالعامي .. لو أن اللغة لم تكن من مصدر الإلهي لن نستطيع ان نحاول إعادة بناء اللغة الاصلية " للتواصل ") .
هذه النقطة يبي لها تركيز ( لانه الترجمة الحرفية تعطي العكس انها ليست لغة إلهية ولكن هي فطرة بشرية من الله وهبها لنا للتواصل  وهذا يثبت ان الترجمة الحرفية غير صحيحة ولاتتوافق مع الشرح فترجمتها باجتهاد شخصي قدر المستطاع) .

النقطة الثالثة : مصدر الصوت الطبيعي  The Natural Sound Source
The basic idea of Natural sound source:الفكرة الاساسية لمصدر الصوت الطبيعي
-  Primitive words could have been imitations of the natural sounds which early people heard around them. [ When an early  human heard an object produced a sound, he or she tried to imitate that sound  ( e.g. sound of flying “ CAW-CAW”, “mew”, ‘ co-co”   and then used  it to refer to the thing that produced the sound]
الكلمات البدائية ( أو الفطرية ) يمكن ان يكون تقليد الاصوات الطبيعية من حولهم في وقت مبكر .( متى ماسمع   البشر في وقت مضى   اصوات الاشياء التي تصدر حولهم حاولو تقليدها ( مثل صوت الاشياء التي تطير ( العصافير ) كقول صوصو و ( *اتوقع صوت القطط مياو* ) وايضا كوكو ) وهذه الاصوات استخدموها لتعريف الاشياء التي تصدر هذه الاصوات ) .
· All modern  languages have some words with pronunciations that seem to echo sounds that occur naturally (e.g. cuckoo, splash, bang, boom, rattle, buzz, hiss, screech )

جميع اللغات الحديثة لديها بعض الكلمات التي تعرف مع النطق التي تبدو مثل صدى الاصوات التي تحدث بشكل طبيعي  ( مثل .. ( طبعا التقليد الاصوات مو كويس المهم انك فهمتو النقطة ) ).
-     Bow-Wow Theory: Words with pronunciations that seem to echo sounds that occur naturally)
نظرية " بو - وأو " . كلمات مع النطق تبدو أنها صدى الاشياء التي تحدث بشكل طبيعي .!!؟
-     Onomatopoeia:  Words that sound similar to the noises they describe “ hiss, Shsh, ouch, …
المحاكاة الصوتية ( الى الان ماحصلت له ترجمه مضبوطه ): كلمات صوتية تشبه  وصف الازعاج ( مثل شهشه .أوش )
-   Also the original sounds of language may have come from natural cries of emotion such as ( pain, anger and joy )
ايضا اصوات اللغة الاصلية قد تاتي من  الصرخات ومن العواطف الطبيعية مثل ( الالم / والغضب / و الفرح ).
-  Interjections are sounds that are usually produced with sudden intake breath such as “ ouch!, ah!, wow!, Yuck” which is the opposite of ordinary talk .
المدخلات ( أو الداخلة للغة ) الاصوات التي بالعادة تصدر فجاءة من اماكن التنفس ( مثل اوش / أه / واو / يخ )  وهذه عكس الكلام العادي .

النقطة الرابعة: مصدر التفاعل الاجتماعي (او المشترك ) IV. The Social Interaction Source
“Yo-he-ho” theory”: نظرية ( يـؤ - هي- هو )
-  The person’s sounds involved in physical effort and several people could be the source of our language where the interactions had to be coordinated.
اصوات الشخص تشارك في الجهد البدني. و العديد من البشر يكون هذا هو مصدر للغتنا حيثما يكون التفاعل منسق

- [ A group of people develop a set of hums, grunts, groans and curses when working ]
و مجموعة من الناس طور من وضع ( الهمس و الهمهة والاهات ) عندما يعملون .

- In case of social context where people have to live in groups, there must be some
form of principled and organized communication.
في حالة السياق الاجتماعي حيث ان الناس يعيشون مع بعض في مجموعات . يتوجب عليهم أن يكون هناك شكل من الأشكال و التنظيم للتواصل بينهم .
-  Apes and primates live in social groups and use grunts and special social calls, but haven’t developed the capacity for speech.
الثديات و القرود  يعيشون في مجموعات اجتماعية  ويستخدمون همهمات ( اصوات بينهم يعني ) و تواصل اجتماعي خاص . ولكن ليس لديهم القدرة لتطويرها الى كلام .

النقطة الخامسة : مصدر التكيف الفيزيائي( أو مصدر التركيب الجسماني)V.  The Physical Adaptation Source
This view concerns the physical features that humans possess which are different from other creatures and relevant for speech production.
هذا المنظور (  أو الرأي ) المميزات الفيزيائية ( المميزات البدنية أو المميزات المادية ) التي يمتلكها البشر تعطي  اختلاف بينه وبين بقية المخلوقات و هي ذات صلة في إنتاج الكلام .
A. Human teeth [ not useful for ripping or tearing food but suitable for grinding and chewing. Also they are better for making sounds like f & v ]
أ - أسنان البشر ( غير مفيدة للتمزيق أو التقطيع الطعام ولكنها مناسبة لطحن والمضغ. ايضا هي افضل لصنع الاصوات مثل ( أف و في ).
B. Human lips [ they help in making sounds like p & b because they are flexible ]
ب - شفتي الأنسان ( شفايف الأنسان )( تساعدهم لصناعة الاصوات مثل - بيِ و بيَ- بسبب انها مرنة .
C. Human mouth [It is relatively small and can be opened and closed rapidly]
ج - فم الأنسان ( انها صغير نسبياً و ايضا يفتح ويقفل سريعاً )
D. Human tongue [ It is small, thicker and can be used to shape a wide variety of sound inside the cavity ]
د - لسان البشر ( صغير و أسمك ويمكن ان يستخدم لتشكيل مجموعه منوعة من الاصوات داخل التجويف( أي الفم أو إي شيء اخر مثل ادخلك اصابعك للفم و تنشئ تصفير )
E. Human larynx or voice box [ It contains the vocal cords or vocal folds . It differs in position from primates  such as monkeys ]
هـ - حنجرة الأنسان او صندوق الصوت ( تحتوي على الحبال الصوتية أو الطيات الصوتية ( الاوتار الصوتية ) تختلف عند البشر عن بقية الثدييات مثل القرود .
F. Human Pharynx [ it is above the vocal cords . It acts as a resonator  for increased range and clarity of the sounds produced]
و - بلعوم ( حلق ) البشر ( يكون فوق الحبال الصوتية . وتكون بمثابة ( المرنان أو جهاز كاشف ) ليزيد مستوى  و وضوح الاصوات الصادرة ( او المنتجة ) .



النقطة السادسة : مصدر الصناعة ( او اداة الصناعة ) VI. The Tool-Making Source

-     Some believe that manual gestures is a precursor of language.
- يعتقد البعض ان الإيماءات اليدوية هي مصدر اللغة .
-    The human brain is lateralized. That means each hemisphere or part of the  brain dominates  or has specialized functions .
- العقل البشري انه الجزء المتخصص" يقصد الشق الجانبي في الدماغ هو المتخصص ( يحتاج لها ترجمة افضل)  هذا يعني  انه نصف او جزء من هذا العقل يسطر أو لديه خصائص وظيفية .

· It is believed that there is a connection between the language- using and tool-using abilities and both were involved in the development of speaking brain. In other words, humans produce single noises to indicate objects in their environment.
- و يعتقد انه هناك رابط بين القدرة في استخدام اللغة واستخدام الادوات وكلاهما يشتملون في التطوير من تحدث الدماغ ( تحتاج الى ترجمه ) بمعنى اخر ( البشر ينتجون "احدى الازعاجات " لتشير للاشياء التي في بيئتهم ) ..

· Because all languages, including sign language, require the organizing and combining of sounds or signs in specific arrangement, a part of brain is developed to specialize in making these arrangements.

- لان كل اللغات . وبيما فيهم لغة الاشارة تتطلب الى تنظيم و الجمع من الاصوات أو الاشارات تحتاج ترتيب معين .والجزء المطور والمخصص  من الدماغ يقوم هذا الجزء على الترتيب الاصوات والاشارات .














النقطة السابعة : المصدر الوراثي  VII. The genetic Source
-  We all know that physical changes take place in  the human baby  during first few years.
-  كلنا نعلم ان التغيرات الجسدية تحدث في الاطفال من البشر خلال السنوات القليلة الاولى .
-The baby’s brain is only a quarter of its normal weight
- دماغ الطفل هو ربع وزنة الطبيعي .
- The larynx is much higher in the throat
-  الحنجرة ( أو اللوز ) هي اعلى بكثير في الحلق .
- In a short period of time,
- في فترة قصيرة
-  The larynx descends
تنحدر الحنجرة ( اللوز )
- The brain develops
-  الدماغ يتطور .
- The child starts walking and talking
- الطفل يبدا بالمشي والتحدث .
All these developments  happen automatically
- هذه التطورات تحدث بشكل تلقائي.
· Innateness Hypothesis It  means that human offspring are born with genetically  innate  capacity for language
- الفطرة السوية ( الفطرة الفرضية ) هي ماتعني ان الجين الوراثي ( او النسل البشري ) يولدون مع القدرة الفطرية للغة .
· The investigation of the origins of language turns into a search for the special “ language gene” that only humans possess.
- التحقيق في اصول اللغة يحولنا الى البحث حول " جين اللغة " الخاص الذي يمتلكه فقط البشر .
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النقطة الثامنة : نماذج من الاسئلة  VIII. Sample Questions

1. According to Darwin’s view, why had early humans developed musical ability? _______________________
A. To sing with each other                       B. To charm each other
C. To play games                                     D. To fight their enemies
2. One of the following  is not an example of simple vocal patterns. It is __________________________.
A. a hum                                                    B. a grunt
C. a shepherd                                            D. a hiss
3. When is a written language is believed to develop? ___________________
A. 100,000 years ago                                 B. 50 millions years ago
C. In the year 1950                                    D. 50,000 years ago
4. We use the word “ _________” to refer to  human languages in general.
A. Language                                           B. Languages
C. A language                                         D. The language

5. Human infants would begin using ________________________ if they were allowed to grow up without hearing any language.
A. English language                                       B. animal language
C. God-given language                                 D. sign language
6. According to Psamtik  “The Egyptian pharaoh”  _____________ must be the original language.
A. English language                                     B. Phrygian
C. god-given language                                D. sign language
7. _______________ is an old language spoken in part of modern Turkey.
A. Phrygian                                                  B.  The language of Eden
C. God-given language                               D. Divine language
8. According King James the 4th of Scotland “_________________” is the language of the Garden of Eden.
A. God-given language                              B. Hebrew
C. Sign language                                        D. Phrygian
9.  The words that sound similar to the noises they describe are called _______________________.
A. Phrygian                                                  B. Onomatopoeia
C. ordinary talks                                         D. Interjections
10.  _____________  are sounds that are usually produced with sudden intake breath.
A. Phrygian                                                  B. Onomatopoeia
C. ordinary talks                                         D. Interjections
11. “ _______________” refers to the person’s sounds involved in physical effort and a group of people where the interactions had to be coordinated .
A. Yo-He-Ho Theory                                      B.  Bow-Wow-Theory
C. God-given language                                D. Divine language
12. The human organ that help in making sounds like “ p & b”  is/  are _    	A. teeth            			            B. lips
C. tongue                  	                          D. larynx
13. “ _____________” is above the vocal cords and acts as resonator for increases range of clarity of the sounds produced
A. Human tongue                                                  B. Human  Pharynx
C. Human mouth                                                   D. Human Larynx
14. We mean that the human brain is   _____________  when  it has specialized functions in each of the two hemispheres.
A. Phrygian                                                    B. manual
C. lateralized                                                  D. well-shaped
15. “ _______________”  means that human offspring are born with genetically innate capacity for language.
A. Yo-He-Ho Theory                                      B.  Bow-Wow-Theory
C. God-given language                                D. Innateness Hypothesis



